
Protokół Nr XX/2012 
z obrad zwyczajnej XX sesji Rady Gminy Przywidz 

w dniu 26 września 2012 r. 
 

Obrady XX zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz otworzył Pan Feliks Mikulski – 
Przewodniczący Rady Gminy, stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad. 
Przywitał obecnych na sali. 
Na sali znajduje się 14 radnych, co stanowi kworum do podejmowania uchwał. 
Radny nieobecny:  Marcin Galikowski   
Sesję rozpoczęto o godz. 14.00 w Gminnym Ośrodku Kultury w Przywidzu, a zakończono 15.30 
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił  porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Sprawy regulaminowe: 
a) zatwierdzenie porządku obrad. 
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał: 
1) w sprawie zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2012 rok. 
2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia WPF Gminy Przywidz na lata 2012-2019. 
3) w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 
4) w sprawie podziału Gminy Przywidz na okręgi wyborcze. 
5) w sprawie przystąpienia wraz z Powiatem Gdańskim do wspólnej realizacji zadania pn: 
„Poprawa bezpieczeństwa na drogach powiatu Gdańskiego poprzez modernizację dróg położonych 
na terenie Powiatu Gdańskiego” w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 
etap II Bezpieczeństwo- Dostępność – Rozwój 2012-2015 . 
6) dotycząca zamiany nieruchomości położonej w obrębie Kozia Góra wchodzącej w skład 
gminnego zasobu nieruchomości. 
7) w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/279/2006 R.G. Przywidz z dnia 21.02.2006r. W sprawie 
uchwalenia „Regulaminu placu zabaw”. 
8) w sprawie sposobu konsultowania z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o których 
mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. O działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie, projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności 
statutowej tych organizacji. 
6. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
7. Wnioski i oświadczenia radnych. 
8. Zakończenie obrad. 
Zapytał, czy są uwagi do porządku obrad. 
Pan Marek Zimakowski – Wójt Gminy -  wnioskował o zdjęcie z porządku obrad punktu 5.6 tj. -  
projektu uchwały  w sprawie zamiany nieruchomości położonej w obrębie Kozia Góra wchodzącej 
w skład gminnego zasobu nieruchomości i wprowadzenie do porządku obrad: projektu uchwały w 
sprawie  przyjęcia statutu związku gmin pod nazwą Związek Gmin Wierzyca. 
Przewodniczący Rady Gminy  - poddał pod głosowanie w/w wnioski, proponując wprowadzenie 
projektu uchwały w sprawie przyjęcia statutu związku gmin pod nazwą Związek Gmin Wierzyca do 
punktu 5.9. 
Głosowanie 
Radni jednogłośnie przyjęli w/w wnioski. 
 
ad.2b - przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy. 
Radni bez uwag przyjęli protokół z ostatniej sesji Rady Gminy. 



ad.3. Wójt Gminy -  przedstawił Informację  z działalności i realizacji podjętych uchwał w okresie 
międzysesyjnym. ( w zał.) 
Pytania 
Radny Teodor Formela -   kiedy będzie realizowana droga wojewódzka w Jodłownie? 
2) odnośnie zawartego porozumienia z Urzędem Marszałkowskim. Wójt zawarł porozumienie i 
co wynika z kwoty 240 tys. zł? 
Wójt Gminy -   umowa zawarta 5.09 . Kwota nie zmieniła się. Z negocjacji wynikło, że  
otrzymaliśmy o 30 tys. zł więcej na drogę Piekło Dolne – Przywidz .  Droga w Jodłownie będzie 
wkrótce   realizowana. 
Radny Jarosław Labuda -  odnośnie sprzedaży nieruchomości. 
Wójt Gminy -    gmina sprzedała nieruchomości: w Czarnej Hucie, dz. 104/2 o powierzchni 152000 
m2  za kwotę 90 053 zł  w przetargu nieograniczonym. ( działka rolna) oraz w Suchej Hucie dz. Nr 
113 o powierzchni 2 800  m2  za kwotę 8 890 zł w przetargu nieograniczonym ( grunty zalesione i 
zadrzewione) 
 
ad.4. Interpelacje radnych. 
Nie zgłoszono. 
 
ad.5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał: 
1) w sprawie zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2012 rok. 
P. Barbara Borowska -  Skarbnik Gminy -  uzasadniła zmiany do budżetu Gminy Przywidz na 2012 
rok.  ( w zał.) 
Przewodniczący Rady Gminy -  zapytał, czy są pytanie do w/w projektu uchwały ? 
Pytań radni nie zgłosili. 
Przewodniczący komisji gospodarczej – p. Teodor Formela -  wyraził opinię pozytywną komisji do 
w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący komisji społecznej, oświaty i sportu p. Robert Deja -  przedstawił pozytywna 
opinię komisji do w/w projektu uchwały. 
P. Feliks Mikulski -  odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Przywidz na 2012 
rok i zapytał – kto jest za takim brzmieniem uchwały? 
Głosowanie: 
za podjęciem uchwały głosowało   - 13 radnych 
przeciw głosowało    -   0   radnych 
wstrzymało się od głosu   -   1 radny 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym, 13 głosami „za” i 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr 
XX/126/2012 ( w zał.) 
2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia WPF Gminy Przywidz na lata 2012-2019. 
P. Barbara Borowska -  Skarbnik Gminy -   przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały   
( w zał.) 
Przewodniczący Rady Gminy -  zapytał, czy są pytanie do w/w projektu uchwały ? 
Pytań radni nie zgłosili. 
Przewodniczący komisji gospodarczej – p. Teodor Formela -  wyraził opinię pozytywną komisji do 
w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący komisji społecznej, oświaty i sportu p. Robert Deja -  przedstawił pozytywną 
opinię komisji do w/w projektu uchwały. 
P. Feliks Mikulski -  odczytał projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia WPF 
Gminy Przywidz na lata 2012 – 2019  i zapytał – kto jest za takim brzmieniem uchwały? 
Głosowanie: 
za podjęciem uchwały głosowało   - 14 radnych 
przeciw głosowało    -   0   radnych 
wstrzymało się od głosu   -   0   radnych 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XX/127/2012. ( w zał.) 



3) w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 
P. Grażyna Kłęk – Sekretarz Gminy -  przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy -  zapytał, czy są pytanie do w/w projektu uchwały ? 
Pytań radni nie zgłosili. 
Przewodniczący komisji gospodarczej – p. Teodor Formela -  wyraził opinię pozytywną komisji do 
w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący komisji społecznej, oświaty i sportu p. Robert Deja -  przedstawił pozytywną 
opinię komisji do w/w projektu uchwały. 
P. Feliks Mikulski -  odczytał projekt uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków  i zapytał – kto jest za takim brzmieniem uchwały? 
Głosowanie: 
za podjęciem uchwały głosowało   - 14 radnych 
przeciw głosowało    -   0   radnych 
wstrzymało się od głosu   -   0   radnych 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XX/128/2012. ( w zał.) 
4) w sprawie podziału Gminy Przywidz na okręgi wyborcze. 
P. Grażyna Kłęk -   przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. ( w zał.) 
Przewodniczący Rady Gminy -  zapytał, czy są pytanie do w/w projektu uchwały ? 
Pytań radni nie zgłosili. 
Przewodniczący komisji gospodarczej – p. Teodor Formela -  wyraził opinię pozytywną komisji do 
w/w projektu uchwały. 
Przewodniczący komisji społecznej, oświaty i sportu p. Robert Deja -  przedstawił  wniosek komisji 
społecznej, oświaty i sportu, aby z okręgu Nr 9- sołectwo Przywidz wyłączyć blok nr 7 i włączyć 
go do okręgu nr 10, aby był równy współczynnik przeliczeniowy. 
Przewodniczący Rady Gminy  kto jest za przyjęciem poprawki do uchwały? 
Głosowanie 
Za wprowadzeniem poprawki głosowało 3 radnych, 11 było przeciw. 
Rada Gminy odrzuciła wniosek komisji społecznej, oświaty i sportu. 
P. Feliks Mikulski -  odczytał projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Przywidz na okręgi 
wyborcze i zapytał – kto jest za takim brzmieniem uchwały? 
Głosowanie: 
za podjęciem uchwały głosowało   - 13 radnych 
przeciw głosowało    -   0   radnych 
wstrzymało się od głosu   -   1   radny 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym, 13 głosami „za” i 1 „wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr 
XX/129/2012. ( w zał.) 
5) w sprawie przystąpienia wraz z Powiatem Gdańskim do wspólnej realizacji zadania pn: 
„Poprawa bezpieczeństwa na drogach powiatu Gdańskiego poprzez modernizację dróg 
położonych na terenie Powiatu Gdańskiego” w ramach Narodowego Programu Przebudowy 
Dróg Lokalnych etap II Bezpieczeństwo- Dostępność – Rozwój 2012-2015 . 
Wójt Gminy -  wartość kosztorysowa zadania  Gminy Przywidz ma wynieść 1 073 331,99 zł, 
Powiat pokrywa 30% kosztów zadania a dofinansowanie z Narodowego Programu Przebudowy 
Dróg Lokalnych – 651 309,76 zł. 
Pan Wiesław Spisak -  chciał się wypowiedzieć  na temat wycinki drzew przy drodze. 
Przewodniczący Rady Gminy -   przerwał wypowiedź Panu Spisakowi, pouczając jego, że jest 
osobny punkt w porządku obrad dla mieszkańców. 
Poprosił o opinię do projektu uchwały Przewodniczącego Komisji Gospodarczej. 
Przewodniczący Komisji Gospodarczej -   komisja wnioskowała o odrzucenie projektu uchwały w 
całości. 
Przewodniczący Rady Gminy -  w związku z tym przystępujemy do głosowania nad odrzuceniem  



projektu uchwały w sprawie przystąpienia wraz z Powiatem Gdańskim do wspólnej realizacji 
zadania pn: „Poprawa bezpieczeństwa na drogach powiatu Gdańskiego poprzez modernizację dróg 
położonych na terenie Powiatu Gdańskiego” w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg 
Lokalnych etap II Bezpieczeństwo- Dostępność – Rozwój 2012-2015 . 
Kto jest „za” odrzuceniem projektu uchwały? 
Glosowanie 
za odrzuceniem uchwały głosowało   -  9  radnych 
przeciw głosowało    -   2  radnych 
wstrzymało się od głosu   -   3   radnych 
Rada Gminy odrzuciła w/w projekt uchwały. 
6) w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/279/2006 R.G. Przywidz z dnia 21.02.2006r. w sprawie 
uchwalenia „Regulaminu placu zabaw”. 
Pani Grażyna Kłęk -  odczytała uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący komisji społecznej, oświaty i sportu p. Robert Deja -  przedstawił pozytywną 
opinię komisji do w/w projektu uchwały. 
P. Feliks Mikulski -  odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/279/2006 R.G. 
Przywidz z dnia 21.02.2006 r. W sprawie uchwalenia „Regulaminu placu zabaw”  i zapytał – kto 
jest za takim brzmieniem uchwały? 
Głosowanie: 
za podjęciem uchwały głosowało   - 14 radnych 
przeciw głosowało    -   0   radnych 
wstrzymało się od głosu   -   0   radnych 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XX/130/2012. ( w zał.) 
7) w sprawie sposobu konsultowania z organizacjami pozarządowymi i podmiotami, o 
których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach 
dotyczących działalności statutowej tych organizacji. 
Pani Grażyna Kłęk -  przedstawiła uzasadnienie do w/w projektu uchwały. 
Pytań nie wniesiono. 
Przewodniczący komisji społecznej, oświaty i sportu p. Robert Deja -  przedstawił pozytywną 
opinię komisji do w/w projektu uchwały. 
P. Feliks Mikulski -  odczytał projekt uchwały w sprawie    sposobu konsultowania z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa miejscowego w 
dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji i  zapytał – kto jest za takim 
brzmieniem uchwały? 
Głosowanie: 
za podjęciem uchwały głosowało   - 14 radnych 
przeciw głosowało    -   0   radnych 
wstrzymało się od głosu   -   0   radnych 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym, 14 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XX/131/2012. ( w zał.) 
8) w sprawie przyjęcia statutu związku gmin pod nazwą Związek Gmin Wierzyca 
Pytań nie zgłoszono. 
Wójt Gminy -  przedstawił uzasadnienie do w/w projektu uchwały. ( w zał.) 
Pytań nie zgłoszono. 
Pan Teodor Formela -  przedstawił pozytywną opinię komisji gospodarczej do w/w projektu 
uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy -  odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia statutu związku 
gmin pod nazwą Związek Gmin Wierzyca i poddał pod  głosowanie . 
Za przyjęciem uchwały głosowało   -  14 radnych 
przeciw       -    0  radnych 



wstrzymujących     -    0  radnych 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. uchwała Nr XX/133/2012). 
1. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz. 
Pan Wiesław Spisak – sołtys Starej Huty -   powrócił do odrzuconej uchwały  dot. poprawie 
bezpieczeństwa na drogach powiatowych. Mówił min., że mieszkańcy korzystają z dróg i widzą co 
się z nimi dzieje. Drogi są w coraz gorszym stanie, a mimo tego Rada odrzuca propozycję Powiatu. 
Jest obecny radny powiatowy i można było skorzystać z jego  informacji. Łatwo radni odrzucili coś 
co służy społeczeństwu. Drzewa na drodze z Przywidza w kierunku Egiertowa są w stanie 
krytycznym. Wielokrotnie przypominał o tych drzewach, że zagrażają bezpieczeństwu. 
W przypadku, gdy podjęto by się rekonstrukcji tej drogi, te drzewa by usunięto. 
Następnie  poruszył  temat reformy terytorialnej Gminy Przywidz. Są miejscowości, które działają 
razem, które geograficznie poprzez sztuczne podziały są w różnych sołectwach. Czas stworzyć taki 
system, żeby każde sołectwo  mogło wytypować 1 radnego. 
Pan Wojciech Etmański – radny powiatowy -  droga powiatowa służy nam, mieszkańcom. 
Inwestycja ta będzie pod znakiem zapytania. W powiecie mamy zrealizowanych ok. 35 km dróg. 
Droga jest powiatowa, ale miała być współfinansowana przez Gminę, Powiat i Wojewodę. Przy 
okazji zrobione byłyby pobocza, odwodnienie. 
Przewodniczący Rady Gminy -  kwestia była dyskutowana  na komisji gospodarcze. 
Przewodniczący komisji gospodarczej -  dyskutowano na komisji  gospodarczej – czy jest zasadne 
dofinansowanie w takiej wysokości remontu  drogi z Przywidza w kierunku Egiertowa. 
Przedstawiając nam wniosek, Pan Wójt nie przedstawił w jakim zakresie ma być remont. Kwota 
jaką gmina miała dofinansować- to kwota 1 073 331,99  zł .Na naszą Gminę jest to wydatek duży, a 
poza tym kto nam zapewni tę kwotę w przyszłorocznym budżecie. Inne gminy współfinansują drogi 
powiatowe, ale mają wykonane w danych miejscowościach chodniki i to się opłaca tak jak np w 
gminie Stężyca czy Sierakowice. A tutaj nam nikt nie może zapewnić o jakości wykonywanych 
robót. Podał przykład remontu drogi z Jodłowna w kierunku Marszewa. Radny Kalinowski 
powiedział, że remont jest wykonany byle jak. W naszym budżecie jest brak środków, 
rozmawiajmy po gospodarsku, w tej chwili mamy 3 mln deficytu, zmniejszamy go w tej chwili. 
Czeka nas projekt oczyszczalni, hala sportowa, brak środków na wodociągi . Nas nie stać na 
dofinansowanie Powiatu. Dofinansowujemy budowę chodnika w Jodłownie przy drodze 
wojewódzkiej, 147 tys. zł  przeznaczamy na chodnik w Borowinie przy drodze również 
wojewódzkiej, a to nie są zadania gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy -  dodał, że na posiedzeniu komisji była dyskusja na temat jakości 
wykonania drogi z Jodłowna w kierunku Marszewa. Radni podczas dyskusji stwierdzili, że jak ma 
być tak wykonana jak ta droga, to lepiej wcale nie remontować drogi w kierunku Egiertowa. 
Pan Wojciech Etmański -   wypowiedział się odnośnie chodników przy drogach powiatowych. Na 
jednej z wcześniejszych  sesji zadał pytanie odnośnie budowy chodnika w Przywidzu w kierunku 
ul. Skarpowej. Odpowiedziano, że nie ma takiej potrzeby, gdyż mało kto tam chodzi. 
Dodał, że  w tym  samorządzie czuje się niepotrzebnym. My jako radni powinniśmy dążyć do 
porozumienia. Sporna droga jest drogą powiatową i służy naszym mieszkańcom. Ma obawy, że 
remontu tej drogi nie będzie. Inwestycje powinny być realizowane wspólnie. Po przetargu może się 
okazać, że kwota na remont tej drogi się zmniejszy. Gmina może tylko 05, mln zł dofinansować. 
P. Wiesław Spisak -  przypomniał, ,że na drodze jest położony asfalt na „kocich łbach”. W 
Klonowie Dolnym jest przepust, który przy większych obciążeniach może się zarwać. 
Przewodniczący Rady Gminy -   remont tej drogi miał polegać tylko na frezowaniu i położeniu 
nakładki i żadne inne elementy nie miały być robione. 
Pan Wojciech Etmański -  odwodnienie również miało być wykonane. 
Przewodniczący Rady Gminy -  nie mamy tego w projekcie uchwały. 
Radny Sławomir Plichta -  kwota dofinansowania powinna być określona procentowo, a nie 
podawanie konkretnej kwoty. 
Pan Wojciech Etmański -  była informacja, że procentowy jest udział gminy, powiatu. 
Wójt Gminy -  dofinansowanie miało być po 30% każdej ze stron. Myśmy mieli pokryć ponad 1 



mln wartości kosztorysowej . Tak jak w uzasadnieniu do uchwały było, że to miało być frezowanie i 
nakładka. 
Przewodniczący Rady Gminy -  w projekcie uchwały mieliśmy  „do kwoty”, a nie procenty. 
Radny Teodor Formela -  my nie mamy budżetu na 2013 rok . Byłaby inna dyskusja gdybyśmy 
znali projekt budżetu na 2013 rok. Nie znamy wysokości deficytu. 
Radny Eustachy Kalinowski -   na komisji było powiedziane, że będzie to robione taką metodą jak z 
Jodłowna do Marszewa, czyli frezowanie i nakładka asfaltowa. Z całą odpowiedzialnością 
stwierdzam, że żadnego frezowania asfaltu nie było. Partacka robota . Na błoto nałożono asfalt, 
przejechano walcem  i postawiono znaki ograniczające prędkość.  Na partackie roboty nie ma 
przyzwolenia na wydawanie środków. 
P. Danuta Flis – sołtys Trzepowa -   apelowała, aby informacje o posiedzeniu komisji i sesji 
zamieszczać w internecie wcześniej. 
Przewodniczący Rady Gminy  - informacja na stronie Urzędu Gminy będzie zamieszczana z chwilą 
ustalenia terminów posiedzeń komisji czy sesji. 
P. Wiesław Spisak -  w jaki sposób dostaniemy odpowiedzi na nasze pytania? 
Przewodniczący Rady Gminy -  proszę powtórzyć pytania 
P. Wiesław Spisak -  nie będę powtarzał pytań. 
Radny Robert Deja -  przypomniał pytania p. W. Spisaka: punkt 2) – reforma terytorialna , 1) czemu 
został wniosek odrzucony : remont drogi Przywidz - Egiertowo 
 
2. Wnioski i oświadczenia radnych. 
Nie zgłoszono. 
3. Zakończenie obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy -  zakończył obrady XX zwyczajnej sesji Rady Gminy, dziękując 
wszystkim za przybycie. 
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała: G. Pożoga 
 
 
 
 


